
Protokół Nr XXVIII/2021 

z posiedzenia Rady Gminy Łączna 

 z dnia 31 maja 2021r. 
 

Miejsce posiedzenia  –  sala gimnastyczna Zespołu Szkolno-Przedszkolnego w Łącznej, 

Kamionki 63 

Czas trwania obrad   –  godz. 14,20 – 16,30 

 

Ad  1. 

Dnia 31 maja 2021r. odbyło się  XXVIII-e  w kadencji posiedzenie Rady Gminy Łączna.  

Obrady otworzyła i przewodniczyła im  Przewodnicząca Rady Gminy  

p. Monika Pająk. 

Przewodnicząca Rady powitała zaproszonych gości oraz przybyłych radnych. 

Wśród zaproszonych gości byli: 

- Wójt Gminy p. Romuald Kowaliński 

- Sekretarz Gminy Łączna p. Mirosław Kopytek 

- Skarbnik Gminy Łączna p. Alicja Miernik 

- Radca Prawny Urzędu Gminy p. Wacław Iwanczatik 

- Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej p. Monika Marcisz 

- Kierownik Zakładu Gospodarki Komunalnej w Łącznej p. Marek Walkowicz 

- Kierownik Wydziału Technicznego Urzędu Gminy p. Krzysztof Pastuszka 

- pracownicy Urzędu Gminy 

- sołtysi gminy 

 

W momencie otwarcia posiedzenia na liście obecności podpisy złożyło 14 radnych, co 

stanowiło 93 % ustawowego składu Rady Gminy.  

Obrady były prawomocne.  

Nieobecny radny: Chaba Edward – usprawiedliwiony. 

Listy obecności stanowią załącznik do protokołu. 

 

Ad  2. 

Na sekretarza obrad Przewodnicząca Rady zaproponowała alfabetycznie z listy  

Radną Halinę Cieślik, która wyraziła zgodę na pełnienie tej funkcji. 

 

Ad  3. 

Przyjęcie porządku posiedzenia. 

Przewodnicząca Rady – odczytała zaproponowany porządek obrad sesji i zapytała czy są 

wnioski do porządku obrad. 

Wójt Gminy p. Romuald Kowaliński – zgłosił wniosek o wprowadzenie do porządku obrad 

trzech uchwał: 

1/ w punkcie 10 l) zabezpieczenia środków finansowych jako wkładu własnego na realizację 

przewozów autobusowych o charakterze użyteczności publicznej w ramach Funduszu 

rozwoju przewozów autobusowych o charakterze użyteczności publicznej, 

2/ w punkcie 10 m) wyrażenia zgody na zbycie w drodze przetargu nieruchomość położoną w 

obrębie geodezyjnym Jęgrzna stanowiącą własność Gminy Łączna, 

3/ w punkcie 10 n) zmiany Nr 4 w miejscowym planie zagospodarowania przestrzennego 

gminy Łączna. 

Przewodnicząca Rady – zapytała, czy są inne wnioski do porządku obrad. 

Innych wniosków nie zgłoszono. 
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Przewodnicząca Rady – poprosiła o przegłosowanie wniosku Wójta Gminy o wprowadzenie 

do porządku obrad punktu 10 l) w sprawie zabezpieczenia środków finansowych jako wkładu 

własnego na realizację przewozów autobusowych o charakterze użyteczności publicznej w 

ramach Funduszu rozwoju przewozów autobusowych o charakterze użyteczności publicznej. 

Za – 14/14 obecnych radnych. 

Wniosek został podjęty jednogłośnie. 

Wynik głosowania jawnego imiennego stanowi załącznik do protokołu. 

 

Przewodnicząca Rady – poprosiła o przegłosowanie wniosku Wójta Gminy o wprowadzenie 

do porządku obrad punktu 10 m) w sprawie wyrażenia zgody na zbycie w drodze przetargu 

nieruchomość położoną w obrębie geodezyjnym Jęgrzna stanowiącą własność Gminy Łączna. 

Za – 14/14 obecnych radnych. 

Wniosek został podjęty jednogłośnie. 

Wynik głosowania jawnego imiennego stanowi załącznik do protokołu. 

 

Przewodnicząca Rady – poprosiła o przegłosowanie wniosku Wójta Gminy o wprowadzenie 

do porządku obrad punktu 10 n) w sprawie zmiany Nr 4 w miejscowym planie 

zagospodarowania przestrzennego gminy Łączna. 

Za – 14/14 obecnych radnych. 

Wniosek został podjęty jednogłośnie. 

Wynik głosowania jawnego imiennego stanowi załącznik do protokołu. 

 

Przewodnicząca Rady – poprosiła o przegłosowanie porządku obrad z wprowadzonymi 

zmianami. 

Za – 14/14 obecnych radnych. 

Wynik głosowania jawnego imiennego stanowi załącznik do protokołu. 

 

Porządek obrad po zmianach stał się obowiązujący: 

1. Powitanie i stwierdzenie kworum.  

2. Powołanie sekretarza obrad.  

3. Przyjęcie porządku posiedzenia.  

4. Sprawozdanie Wójta Gminy z pracy w okresie między sesjami.  

5. Sprawozdanie z wykonania wniosków i uchwał Rady Gminy z poprzednich sesji.  

6. Przedstawienie wniosków z posiedzeń komisji w okresie między sesjami.  

7. Przedstawienie informacji o zasobach pomocy społecznej za rok 2020. 

8. Pytania, wnioski, interpelacje.  

9. Udzielenie odpowiedzi na zadane pytania.  

10. Podjęcie uchwał w sprawach:  

a) aktualizacji i przyjęcia „Aneks nr 1 do Planu Gospodarki Niskoemisyjnej dla 

Gminy Łączna na lata 2016-2022” 

b) przystąpienia Gminy Łączna do Stowarzyszenia Lokalna Organizacja Turystyczna 

„Góry Świętokrzyskie” oraz upoważnia Wójta Gminy Łączna do wyznaczania reprezentanta 

Gminy Łączna w Stowarzyszeniu Lokalna Organizacja Turystyczna „Góry Świętokrzyskie” 

c) dotycząca zmiany uchwały w sprawie zatwierdzenia Statutu Gminnego Ośrodka 

Pomocy Społecznej w Łącznej 

d) o wyrażeniu zgody na zawarcie umowy o świadczenie usług w zakresie 

publicznego transportu zbiorowego o charakterze użyteczności publicznej 

e) wyrażenia zgody na podjęcie negocjacji dotyczących wykupienia działek o nr 157/3 

i 157/4 o powierzchni 190 m kw., znajdujących się w pasie drogi gminnej w Klonowie 



3 
 

f) wyrażenia zgody na wydzierżawienie na okres powyżej 3 lat, część nieruchomości 

stanowiącą własność Gminy Łączna, położonej w obrębie geodezyjnym Czerwona Górka 

oraz na odstąpienie od obowiązku przetargowego trybu zawarcia umowy dzierżawy 

g) ustalenia cen i stawek za zbiorowe zaopatrzenie w wodę i zbiorowe odprowadzanie 

ścieków na terenie Gminy Łączna od dnia 05.09.2021r. do dnia 04.09.2022r. 

h) uchwalenia wieloletniego planu rozwoju i modernizacji urządzeń wodociągowych  

i urządzeń kanalizacyjnych 

i) zmian budżetu Gminy Łączna na 2021 rok 

j) zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Łączna na lata 2021-2030 

k) udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu Skarżyskiego 

l) zabezpieczenia środków finansowych jako wkładu własnego na realizację 

przewozów autobusowych o charakterze użyteczności publicznej w ramach Funduszu 

rozwoju przewozów autobusowych o charakterze użyteczności publicznej 

m) wyrażenia zgody na zbycie w drodze przetargu nieruchomość położoną w obrębie 

geodezyjnym Jęgrzna stanowiącą własność Gminy Łączna 

n) zmiany Nr 4 w miejscowym planie zagospodarowania przestrzennego gminy 

Łączna 

11. Przyjęcie protokołu z sesji Rady Gminy Łączna z dnia 19 marca 2021r.  

12. Zakończenie obrad. 

 

Ad.  4 i 5. 

Sprawozdanie Wójta Gminy z prac w okresie między sesjami oraz sprawozdanie z wykonania 

wniosków i uchwał Rady Gminy z poprzednich sesji. 

Sprawozdanie od dnia 19 marca 2021r. do dnia 31 maja 2021r. przedstawił  Wójt Gminy  

p. Romuald Kowaliński. 

 

Sprawozdanie stanowi załącznik do protokołu, i tak: 

I. Uczestniczyłem: 

23 kwietnia – w zdalnym posiedzeniu ZGGŚ, poświęconym przyjęciu uchwały w sprawie 

przystąpienia do opracowania Strategii Rozwoju Związku Gmin Gór Świętokrzyskich na lata 

2021-2030, przypomnę tylko że opracowanie tej strategii było niezwykle istotnym  

i potrzebnym elementem, znalazły się w niej zapisy dot. tego co w najbliższym okresie 

programowania będzie dla ZGGŚ i również dla naszej gminy, 

19 maja – w posiedzeniu Komisji Finansowo – Gospodarczej Rady Gminy Łączna, 

20 maja – w spotkaniu z Dyr. ZDP p. Markiem Czyżem i członkiem Zarządu Powiatu  

p. Tadeuszem Bałchanowskim w sprawie drugiego etapu przebudowy drogi powiatowej  

w Występie, a także planowanej przebudowie, remoncie drogi do Klonowa, 

24 maja – w spotkaniu z przedstawicielem handlowym firmy Polskie ePłatności S.A.  

w sprawie zainstalowania w kasie Urzędu zestawu umożliwiającego dokonywanie transakcji 

przy użyciu kart płatniczych - głównie pod kątem bezgotówkowego regulowania opłat za 

podatek, śmieci i wodę. 

 

II. Wydałem zarządzenia: 

- w sprawie zmian budżetu gminy Łączna na 2021 rok, 

- w sprawie przedłużenia powierzenia stanowiska Dyrektora Zespołu Szkół w Goździe  

do 31 sierpnia 2026r.,  

- w sprawie zmian w Regulaminie Organizacyjnym Urzędu Gminy, 

- w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego instytucji kultury za 2020 rok, 

- w sprawie ogłoszenia wykazu nieruchomości przeznaczonych do dzierżawy w trybie 

przetargowym, 
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- w sprawie ustalenia dnia wolnego od pracy w Urzędzie Gminy Łączna, 

- w sprawie zmian w organizacji stałego dyżuru na potrzeby podwyższania, Gotowości 

obronnej państwa. 

 

Złożone w dniu 28 grudnia br. za pośrednictwem Wojewody Świętokrzyskiego trzy wnioski 

w ramach naboru wniosków o wsparcie dla jednostek samorządu terytorialnego w ramach 

dofinansowania ze środków Rządowego Funduszu Inwestycji Lokalnych nie otrzymały 

dofinansowania. 

 

W ostatnich dniach zostały przekazane dokumenty do Miasta i Gminy Suchedniów w sprawie 

podpisania protokołu przekazania działek drogowych w Podłaziu. 

 

Zgodnie z art. 36 ust. 4 ustawy z dnia 27 marca 2003r. o planowaniu i zagospodarowaniu 

przestrzennym rozpoczęto procedurę naliczenia renty planistycznej dla obrębów 

geodezyjnych Klonów i Łączna. 

 

Ponadto: 

W dniu 9 kwietnia br. złożono trzy wnioski w ramach Rządowego Funduszu Rozwoju Dróg  

w zakresie poprawy bezpieczeństwa ruchu drogowego na przejścia dla pieszych. 

Planowane do przebudowy przejścia zlokalizowane są na Starodrożu DK7: 

- przy Szkole w Goździe, 

- przy składzie budowlanym, 

- przy Delikatesach Centrum w Łącznej. 

Wszystkie trzy wnioski otrzymały dofinasowanie.  

W ramach zadań zaplanowano : 

- przebrukowanie istniejących azyli, 

- montaż dedykowanego doświetlenia, 

- system aktywnego oznakowania, 

- przebudowę ciągów pieszych w obrębie oddziaływania przejść, 

- wymianę oznakowania poziomego i pionowego, 

- wykonanie kompletnej dokumentacji projektowej. 

19 maja br. otrzymaliśmy informację ze Świętokrzyskiego Urzędu Wojewódzkiego, iż na 

liście podstawowej zadań rekomendowanych do dofinansowania znalazły się w/w wnioski. 

 

W dniu 26 maja br. został złożony wniosek pn. Odbiór, transport i utylizacja płyt cementowo-

azbestowych w 2021 roku z budynków stanowiących własność osób fizycznych z terenu 

Gminy Łączna do Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej  

w Kielcach. W ramach zadania zaplanowano odbiór i utylizację 6000 m2 (90 Mg) płyt 

azbestowych od mieszkańców gminy. Wartość zadania: 41 000,00 zł. Dofinansowanie 100%. 

             

W dniu 8 lutego br. odbyło się otwarcie ofert w przetargu nieograniczonym dot. zadania : 

"Rozbudowa oczyszczalni ścieków w Kamionkach wraz z modernizacją części osadowej". 

Zgodnie z art. 185 ust. 1 ustawy Prawo zamówień publicznych, informuję, iż w dniu  

26 kwietnia br. zostało złożone odwołanie przez Control Process Silesia Sp. z o.o. Katowice.  

Aktualnie odwołanie rozpatruje Prezes Krajowej Izby Odwoławczej  w Warszawie.   

Ze względu na powyższe postępowanie przetargowe nadal w toku. 

 

Pismem z dnia 11.03.2021r. zwróciliśmy się do  Starosty Powiatu Skarżyskiego o ujęcie w 

budżecie i harmonogramie robót drogowych na rok 2021 generalnego remontu odcinka drogi 
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powiatowej 0589T w miejscowości Podzagnańszcze (okolice posesji nr 40-41) oraz drogi 

powiatowej 0588T (odcinek Zaskale – Wiącka). 

W odpowiedzi Starostwo poinformowało, że w budżecie na rok 2021r. nie ma zaplanowanych 

środków  na wykonanie przebudowy ww. drogi. 

 

Przygotowywane jest porozumienie na wykonanie prac projektowych budowy chodnika wraz 

z oświetleniem oraz nakładki asfaltowej na drodze powiatowej na odcinku Podzagnańszcze – 

Zagórze. Po podpisaniu porozumienia z Zarządem Powiatu Skarżyskiego, pracownicy 

Wydziału technicznego gminy bezzwłocznie przystąpią do przygotowania procedury 

przetargowej na powyższe prace. Przygotowana przez nas treść porozumienia aktualnie jest 

analizowana przez Prawnika Starostwa Powiatowego w Skarżysku. 

 

Trwają prace nad projektem na przebudowę drogi Krzyżka – Podłazie, natomiast w czerwcu 

br. ruszą prace nad przygotowaniem projektu przebudowy drogi Jaśle przy zbiorniku 

wodnym. 

 

W wyniku ciągłych interwencji i zgłoszeń dotyczących padłych oraz błąkających się po 

terenie zwierząt. Realizacja PROGRAMU w roku bieżącym pochłonęła już kwotę ponad  

33 000 zł co stanowi 100 % zabezpieczonych środków na cały rok budżetowy. 

 

Z ostatnich wniosków:  

1. Ubytki na drodze gminnej w msc. Łączna zostały uzupełnione masą asfaltową na zimno. 

2. Droga gminna w msc. Jaśle (wzdłuż zbiornika wodnego) została częściowo wyrównana 

kruszywem - wysypano 50 m3 kruszywa. 

3. Prowadzona jest wycinka zakrzaczeń na odcinku Osełków – Stawik – Jaśle. 

4. Uzupełniono brakujące oznakowanie na „wsypach” Starodroża S7 w msc. Gózd i Łączna 

oraz uzupełniono uszkodzone progi zwalniające w msc. Osełków i Stawik. 

5. Oszczędności w budżecie Zespołu w Łącznej z powodu zdalnego nauczania 

wprowadzonego w przedszkolach na przełomie marca i kwietnia br. wynoszą 11 tys. zł. 

6. Dokonano już wstępnego rozeznania cenowego budowy nowych schodów w Zespole Szkół 

w Goździe. Zakładając, że byłyby one wykonane z kostki brukowej, w tym samym kształcie  

i wielkości koszty wyniosłyby ok. 9.000 zł. brutto. 

 

Aktualnie trwają prace na starodrożu siódemki nad usunięciem piachu z poboczy. 

 

Ad.  6. 

Przedstawienie wniosków z posiedzeń komisji w okresie między sesjami. 

Przewodniczący Komisji Finansowo-Gospodarczej radny Sławomir Litwiński – 

poinformował, Komisja obradowała 19.05.2021r. Tematyką posiedzenia było w głównej 

mierze zapoznanie się i analiza przygotowanych uchwał na dzisiejszą sesję jak również 

wypracowanie wniosków dot. przygotowanych na dzisiejszą sesję uchwał.  

I tak wnioski z komisji wyglądały następująco: 

1/ o wyrażenie zgody na dalsze wydzierżawienie gruntu na Czerwonej Górce na takich 

samych warunkach jak do tej pory i sporządzenie projektu uchwały (za – 8/8 członków 

komisji), 

2/ wystosowanie wniosku na rewitalizację zbiornika Jaśle. 

Poza tym wszystkie uchwały zostały omówione i przygotowane do głosowania na dzisiejszej 

sesji. 
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Przewodniczący Komisji Rewizyjnej radny Jacek Januchta – poinformował, w okresie 

między sesjami miały miejsce dwie kontrole. Pierwszą była kontrola Biblioteki Publicznej 

wraz z wypracowaniem wniosku dotyczącego zagospodarowania terenu wokół nowej 

siedziby biblioteki. Drugą komisją była dzisiejsza kontrola Urzędu Gminy wraz  

z wypracowaniem wniosku o udzielenie absolutorium Wójtowi Gminy Łączna za 2020r.  

za wykonanie budżetu. 

Przewodnicząca Komisji Społecznej radna Jolanta Żaczek – poinformowała, nie było 

posiedzenia Komisji w okresie między sesjami. 

Zastępca Przewodniczącego Komisji Skarg, Wniosków i Petycji radny Dariusz Mendak – 

Komisja Skarg i Wniosków nie odbyła się. 

 

Ad.  7. 

Przedstawienie informacji o zasobach pomocy społecznej za rok 2020. 

Kierownik GOPS p. Monika Marcisz – zabrała głos, GOPS co roku w terminie  

do 30 kwietnia sporządza ocenę zasobów pomocy społecznej. Ocena to dokument dosyć 

obszerny składa się z 68 stron, państwo otrzymaliście ją w materiałach.  

Zgodnie z art. 16 a ustawy o pomocy społecznej gminy, powiaty, samorządy województwa  

mają obowiązek przygotować ocenę zasobów pomocy społecznej w oparciu o analizę lokalnej 

sytuacji społecznej i demograficznej. Zgodnie z tą ustawą pojęcie zasobów obejmuje  

w szczególności: infrastrukturę, kadrę, organizacje pozarządowe i nakłady na wydatki 

pomocy społecznej bez względu na podmiot finansujący i realizujący. Ocena zasobów 

dotyczy osób i rodzin korzystających z pomocy społecznej.

Gmina Łączna jest gminą wiejską w powiecie skarżyskim o liczbie ludności wynoszącej 

5 066 osób na dzień 31.12.2020r.  W 2020 roku z pomocy społecznej skorzystało ok. 695 

osób co stanowi 13,72 % ogółu mieszkańców gminy Łączna. Głównymi powodami ubiegania 

się o pomoc społeczną jest głównie bezrobocie, które wynosi w naszej gminie 263 osoby tj. 

6,3 % ogółu bezrobotnych w powiecie. Innymi powodami jest: długotrwała choroba, 

niepełnosprawność, ubóstwo, alkoholizm. Opracowana przez nas ocena zasobów pomocy jest 

dokumentem opartym na danych które są zebrane przez Ośrodek Pomocy Społecznej, Urząd 

Gminy czy Powiatowy Urząd Pracy za pośrednictwem Centralnej aplikacji statystycznej.  

W ocenie zasobów prezentowane są dane o: sytuacji demograficznej, rynku pracy, 

infrastrukturze społecznej, korzystających z pomocy i wsparcia,  świadczeniach finansowych, 

kadrze pomocy społecznej, środkach finansowych na wydatki w pomocy społecznej, 

aktywności projektowo-konkursowej jednostki organizacyjnej pomocy społecznej, 

współpracy z organizacjami pozarządowymi w obszarze pomocy społecznej z terenu Gminy 

Łączna. Zawarte w niej informacje są materiałem poglądowym mającym na celu ułatwienie 

władzom gminy podejmowanie decyzji związanych z planowaniem budżetu w zakresie 

polityki społecznej w kolejnym roku. Dane przedstawione w Ocenie Zasobów Pomocy 

Społecznej  przez GOPS w zakresie tabel formularza zostały automatycznie przekazane do 

ROPS. Regionalny Ośrodek Polityki Społecznej opracowuje raport zbiorczy na podstawie 

sprawozdań cząstkowych z gmin i powiatów. Raport z Oceny Zasobów Pomocy Społecznej 

Województwa Świętokrzyskiego corocznie przyjmowany jest Uchwałą Sejmiku 

Województwa Świętokrzyskiego i przekazywany Wojewodzie. Niniejsze opracowanie 

stanowi analizę danych na poziomie gminy, wraz z kluczowymi rekomendacjami na 

najbliższe lata i nie wymaga podjęcia uchwały Rady Gminy. 

Żadnych uwag nie zgłoszono. 
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Ad.  8 i 9. 

Pytania, wnioski, interpelacje oraz udzielenie odpowiedzi na zadane pytania. 

Przewodnicząca Rady p. Monika Pająk – poinformowała, do Rady Gminy wpłynęły 

następujące pisma między sesjami:  
1/ z dn. 22.03.2021r. Wojewoda Świętokrzyski wskazuje na naruszenie prawa w uchwale  

Nr XXIV/134/2020 z dnia 29 października 2020r. w sprawie zatwierdzenia Statutu GOPS. 

Pani Kierownik GOPS-u uwzględniła wytyczne w projekcie uchwały w sprawie zmian 

Statutu GOPS którą dziś będziemy podejmować. 

2/ z dn. 14.04.2021r. mieszkaniec gminy złożył pismo o przedłużenie umowy dzierżawy 

nieruchomości w miejscowości Kamionki. Omawialiśmy pismo na Komisji Gospodarczej 

okazało się że działka jest Skarbu Państwa, sprawa na obecną chwilę jest wyjaśniana. 

3/ z dn. 06.05.2021r. WSA Kielce skarga na Uchwałę Nr XIV/124/2012 Rady Gminy Łączna  

z dnia 27 stycznia 2012r. w sprawie trybu i sposobu powoływania i odwoływania członków 

Zespołu Interdyscyplinarnego oraz szczegółowych warunków jego funkcjonowania.  

Radca Prawny otrzymał dokumenty w tej sprawie i będzie przygotowana odpowiedź. 

4/ z dn. 26.05.2021r. prośba o możliwość przygotowania dokumentów urbanistycznych do 

działki 161/30 w miejscowości Gózd. Kieruję to pismo na Komisję Gospodarczą. 

5/ z dn. 27.05.2021r. prośba o wyrażenie zgody na przekształcenie gruntów położonych w 

Zaleziance na cele wybudowania farmy fotowoltaicznej. Również to pismo chcę skierować  

do Komisji Gospodarczej. 

Przewodnicząca Rady – poinformowała, to wszystkie pisma jakie wpłynęły. Teraz oddaję 

Państwu głos. 

Radny Januchta – zabrał głos, w sprawozdaniu Pana Wójta usłyszeliśmy stanowisko 

Starostwa Powiatowego na temat remontów dróg powiatowych, czy to zamyka sprawę  

i mamy odpowiadać mieszkańcom, że te drogi w tym roku nie będą remontowane. 

Wójt Gminy p. Romuald Kowaliński – odpowiedział, na chwilę obecną nie potrafię 

odpowiedzieć ani twierdząco ani przecząco. Dyrektor Czyż zlecił wykonanie geologii drogi 

od skrzyżowania w Podzagnańszczu w kierunku Zaskala i poinformował mnie w ubiegłym 

tygodniu że mają już geologię i chce się ze mną spotkać. Spotkanie zaplanowane jest na  

jutro. Nie wiem jaki będzie efekt spotkania. Domyślam się, że Pan Dyrektor chce 

poinformować nas jak wygląda podbudowa tego odcinka drogi i w jakiej technologii można 

planować remont czy przebudowę. Będę informował na bieżąco co dalej w tej sprawie.  

Radny Januchta – zgłosił, droga gminna w Ostrowie i umocnienie rowów, ten temat ciągnie 

się długo. 

Wójt Gminy p. Romuald Kowaliński – zapytał radnego Januchtę, mówimy o tym odcinku do 

Zagórza, Kierownik Pastuszka słyszy, uwzględnimy to. 

Radny Litwiński – poinformował, nie mogę poradzić sobie z tirami, które niszczą drogę koło 

kościoła. Pomimo oznakowania które zostało postawione przez Wydział Dróg Powiatowych 

notorycznie, codziennie kilkanaście samochodów przejeżdża z tonażem powyżej 30 ton. 

Zakaz jest powyżej 3,5 tony. Prosiłem Dyrektora Czyża żeby na końcu Podłazia też postawili 

taki znak i dodatkowy za przejazdem. Widzimy jak wygląda odcinek 20 metrów za 

Kościołem, teraz jest dużo więcej. Zatrzymuję i zwracam uwagę, nie dociera. Tutaj prośba do 

Pana Wójta o pomoc w tym temacie z ZDP.  

Zwrócił się do Kierownika ZGK w temacie pompowni na Podłaziu, została zerwana papa na 

dachu, nie skoszone, zakrzaczenie powoduje że ogrodzenie tj. siatka jest już zniszczona. 

Należało by na to zwrócić uwagę. 

Kierownik ZGK p. Marek Walkowicz – odpowiedział,  jutro i pojutrze będziemy kosić.  

A po długim weekendzie spróbujemy naprawić dach. 



8 
 

Kierownik Wydziału Technicznego p. Krzysztof Pastuszka – poinformował, na początku 

czerwca jest zaplanowana Komisja objazdowa z udziałem Policji i Wydziału Komunikacji ze 

Starostwa. Te uwagi które dot. organizacji ruchu zostaną przekazane. 

Radny Wykrota – zabrał głos, myślę, że znajdzie się kamera żeby nagrywać. Mamy znaki 

gmina monitorowana, co tu jest monitorowane urząd, szkoła, co jeszcze. Brakuje mi 

informacji co się dzieje z wozem strażackim środki na 2021 rok są przeznaczone. 

Chciałbym złożyć wniosek o uaktualnienie projektu kanalizacji na terenie sołectwa 

Podzagnańszcze. Jak się pokażą środki to myślę, że Podzagnańszcze będzie w pierwszej 

kolejności. 

Wójt Gminy p. Romuald Kowaliński – zabrał głos w temacie przekroczeń tonażowych 

samochodów. Zaopatrzyliśmy się w fotopułapki, zakup był adresowany głównie do miejsc 

gdzie permanentnie pojawiały się śmieci. Potrzeby w tym zakresie są zdecydowanie większe. 

Zdecydowałem, że dokupimy kilka kamer i umieścimy je w tych miejscach gdzie łamane są 

przepisy ruchu drogowego. Z przykrością muszę stwierdzić, że wielokrotnie pisaliśmy pisma  

i jeździliśmy w towarzystwie radnych naszej gminy do Wydziału Ruchu Drogowego 

Komendy Powiatowej. Nasze prośby nie odnoszą oczekiwanego skutku. Nic nie robi się żeby 

ukarać kierowców, którzy jeżdżą tirami z dużymi patelniami. Zakup tego typu urządzenia, 

które dałoby podstawy do ukarania kierowców musi spełniać określone wymogi. Zakup tego 

sprzętu to nie 100-200 zł tylko kwoty idące w tysiącach. Nie możemy dziś przeznaczyć na to 

większych środków, natomiast spróbujemy dokupić jeszcze dwa urządzenia muszą być 

równocześnie z rejestratorami i możliwością nagrywania i udostępniania. 

Na ostatniej Komisji Gospodarczej przekazałem otrzymaną informację, że pod koniec tego 

roku będą znaczne środki przeznaczone na sanitację gminy wiejskiej, kanały sanitarne  

w miejscowościach poza aglomeracją. Co się tyczy kwot i prośby radnego Wykroty dot.  

aktualizacji projektu kanalizacji sanitarnej robiliśmy rozeznanie i wykonanie nowego projektu 

czy aktualizacja starego to kwota 100 tys. zł w przypadku Podzagnańszcza i 150 tys. zł. jeśli 

chodzi o Występę i Zaleziankę. Nie wiedzieliśmy jeszcze wtedy jak pójdzie przetarg na 

oczyszczalnię ścieków, dzisiaj wiemy natomiast fakty są takie że w budżecie na 2021r. nie 

mamy środków które byśmy mogli przeznaczyć na aktualizację wspomnianych przeze mnie 

projektów. Druga rzecz to ta, że na obecną chwilę nie mamy jeszcze informacji czy jest 

możliwe złożenie wniosku w formule „zaprojektuj i wybuduj”, dofinasowanie ma sięgać  

100 %, gdyby taka formuła wchodziła w rachubę to wolelibyśmy iść w tym kierunku dlatego 

że nie wiąże się to z wydatkami z naszego budżetu a kwota 250 tys. zł to kwota znaczna. 

Będziemy przekazywać informację.  

Zwrócił się do Kierownika Wydziału Technicznego z prośbą o skierowanie pisma do ŚBR  

w kwestii dot. naboru czy będzie możliwe składanie wniosku w oparciu o „zaprojektuj  

i wybuduj”. Informacje zwrotne będziemy przekazywać. 

Kierownik ZGK p. Marek Walkowicz – zabrał głos, jest w tym programie formuła 

„zaprojektuj i wybuduj”. 

Wójt Gminy p. Romuald Kowaliński – odpowiedział, nie było takiej informacji na 

konferencji. My mówimy o dofinansowaniu wniosku, Pan Dyrektor w trakcie konferencji 

powiedział że nie ma jeszcze dokładnych wytycznych odnośnie konkursu. Zgodnie z prawem 

można ogłosić przetarg na dowolną inwestycję w formule „zaprojektuj i wybuduj” ale wtedy 

kiedy gmina płaci z własnych środków. Część konkursów rządzi się swoimi prawami. 

Czasami oczekiwane jest aby gmina posiadała projekt, on jest elementem oceny formalnej  

z której może wynikać czy dany wniosek będzie pozytywnie zaopiniowany bądź nie. 

Radna Siewierska – zabrała głos, w miejscowości Zagórze też jest problem nieprzestrzegania  

tonażu przez samochody ciężarowe i również chciałam zgłosić że jest to nagminnie łamane. 

Tiry przejeżdżają skracając sobie drogę od Bodzentyna przez Zagórze do kopalni kwarcytu. 

Niszczą strasznie drogę. W sprawozdaniu była informacja odnośnie załatwiania spraw 
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projektu chodnika do Zagórza. Troszkę się to przeciąga w czasie obawiam się bo jest już 

ostatni dzień maja, czy zdążymy z realizacją naszego zadania założonego w budżecie gminy 

czyli budową oświetlenia. Czy byłoby możliwe rozdzielenie na dwa zadania. Jako gmina 

żebyśmy wybudowali oświetlenie „zaprojektuj i wybuduj”, a powiat projekt chodnika. Boję 

się czy zdążmy z tą inwestycją. 

Wójt Gminy p. Romuald Kowaliński – odpowiedział, Wysoka Rada była łaskawa podjąć 

decyzję w której zadanie zapisane w budżecie na ten rok nosi nazwę: projekt i budowa 

oświetlenia przy drodze powiatowej do Zagórza. Tam nie ma słowa o projekcie chodnika 

bądź drogi. Z taką propozycją wyszedł na jednej z komisji obecny na tej komisji Dyrektor 

Czyż który zaproponował doklejenie do naszej realizacji tego co się nazywa projektem na 

chodnik wraz z wymianą nawierzchni. Nie mamy formalnego zapewnienia ze strony powiatu. 

A państwo nie daliście mi możliwości wykonania projektu na chodnik i drogę bo to były 

pieniądze adresowane na oświetlenie. Gdybym dziś chciał w oparciu o posiadane dokumenty  

podjąć taką decyzję to popełniam przestępstwo ponieważ przekraczam uprawnienia. Dopóki 

nie mamy ze strony powiatu jakiegokolwiek pisma z wystąpieniem że chcemy wspólnie 

zrobić inwestycję w postaci projektu to nie mamy o czym mówić. Być może prawnik 

Starostwa Powiatowego potrzebuje więcej czasu na analizę porozumienia. Jutro mam 

spotkanie z Dyrektorem Czyżem jeśli się to uda jutro wyjaśnić to popiszemy porozumienie  

i możemy ruszać. 

Radna Krawczyńska – złożyła podziękowanie Wójtowi za bardzo szybką reakcję odnośnie 

wniosku który padł na Komisji Finansowo-Gospodarczej dot. remontu schodów w szkole  

w Goździe. Zgłosiła uwagi: 

1/ budowa placu zabaw przy szkole i przedszkolu w Goździe, czy są poczynione starania i czy 

jest to realne w tym roku. W obecnym stanie plac zabaw w zasadzie nie nadaje się do użytku. 

Korzysta z tego placu z przedszkola 32 dzieci plus klasy I-III. Byłoby bardzo dobrze gdyby 

przychylić się do tego wniosku i w miarę możliwości rozpocząć działania w tym temacie, 

2/ odnośnie projektów, jakie były te projekty z których moglibyśmy uzyskać dofinansowanie 

bądź uzyskaliśmy i czy w tych propozycjach była budowa placu zabaw dla dzieci w szkole  

w Goździe i wiata w miejscowości Gózd, 

3/ czyszczenie rowów i koszenie trawy, widziałam dzisiaj ekipę która czyści w miejscowości 

Łączna czy dotrze również do Gozdu i będzie wyczyszczony i uporządkowany rów w tej 

miejscowości, 

4/ bezpieczeństwo przy przejściu dla pieszych przy szkole i przy trasie, czy byłaby szansa 

uaktualnić przejście przy przystanku na wysepce ponieważ nie widać pojazdów jadących od 

strony Występy. Czy byłaby szansa to poprawić, ewentualnie wstawić nowe baterie.  

Kierownik Wydziału Technicznego p. Krzysztof Pastuszka – zabrał głos, place zabaw jeśli 

chodzi o realizację to wszystko jest w rękach Stowarzyszenia. W temacie przejść dla 

pieszych, były wzięte pod uwagę trzy przejścia. Są na liście rekomendowanej. Czy 

ostatecznie znajdą się na liście dofinansowania, nie wiem. Remonty oświetlenia przejść - na 

dzień dzisiejszy nie stać nas na wymianę baterii, są to bardzo drogie urządzenia. 

Jeśli chodzi o rowy na dzień dzisiejszy realizowany jest wniosek z Łącznej i czyścimy te 

rowy. Jak otrzymamy fakturę, a starczy nam pieniędzy z zabezpieczonych na ten rok to 

będziemy czyścić kolejne odcinki rowów. 

Wójt Gminy p. Romuald Kowaliński – zabrał głos, w sprawozdaniu mówiłem o projektach, 

które nie uzyskały dofinansowania. Chcę wyjaśnić że te projekty dotyczyły dużych zadań. 

Składaliśmy na udział własny w przebudowie oczyszczalni ścieków, przebudowę drogi w 

Krzyżce, budowę drogi w Jaślach. To projekty na inwestycje lokalne. 

Kwestie wiat to środki są, zostały one zapisane na Gminę Łączna na dwa projekty: 

1/ wiata przy szkole w Goździe, 

2/ wiata przy szkole w Zaleziance. 
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Nie uwzględniamy kwestii ogródka jordanowskiego w szkole w Goździe. 

Jest racja, że aktualny stan tego co jest przy szkole w Goździe jest w stanie opłakanym. 

Budowa ogródka jordanowskiego z prawdziwego zdarzenia wymaga zamontowania urządzeń, 

które mają certyfikaty i są bezpieczne do użytkowania. Nie zamontujemy bez certyfikatu 

żadnego urządzenia. Środki na taki ogródek to 30-150 tys. zł wszystko zależy od ilości 

urządzeń, nawierzchni. W budżecie nie mamy środków aby w tym roku wybudować tego typu 

inwestycję przy szkole w Goździe. Upatruje szansy na to w tych środkach, które będą w 

nowym rozdaniu unijnym. Jestem zdania, że jeśli mamy coś zrobić to nie adresować ogródka 

jordanowskiego konkretnie do szkoły ale raczej do całej wsi, do wszystkich dzieci. Uzbrójmy 

się w cierpliwość, może będzie możliwość sięgnięcia po środki unijne i zrealizowania. 

Odnośnie wiat, przez fakt że to jest w 100 % dofinansowane to zgłaszały to Stowarzyszenia. 

Procedury powodują, że prace się opóźniają. 

Radna Żaczek – pytanie, czy gmina zareagowała w temacie zalewania drogi do Jaśli przez 

spiętrzenie wody, które wykonały bobry.  

Kierownik Wydziału Technicznego p. Krzysztof Pastuszka – odpowiedział, interwencyjnie 

zostało to zabezpieczone, a po uzyskaniu decyzji przez Wody Polskie będzie kontynuowane. 

Radna Żaczek – zapytała, czy jest podjęte działanie w kwestii wybudowania oświetlenia od 

starodroża 7 w stronę zjazdu Zalezianka. 

Kierownik Wydziału Technicznego p. Krzysztof Pastuszka – odpowiedział, jak najbardziej, 

projekt mamy już w urzędzie pozostaje kwestia uzupełnienia wniosku i jak otrzymamy zgodę 

będziemy występować o pozwolenie na budowę, następnie realizacja. 

Radna Żaczek – zauważyła, do dzisiaj jest fiszka na rewitalizację zbiornika Jaśle czy będzie 

ona złożona do Urzędu Wojewódzkiego. 

Kierownik Wydziału Technicznego p. Krzysztof Pastuszka – odpowiedział, z tego co 

pamiętam to już przed weekendem odpowiedź była wysłana. 

Radna Żaczek – złożyła podziękowanie Wójtowi za to, że będzie zmiana organizacji ruchu na 

starodrożu i będą przebudowane przejścia oraz za porządkowane pobocza. 

Radny Wisowaty – zabrał głos w temacie objazdu dróg powiatowych dot. stanu nawierzchni  

i oznakowania, proszę żeby zwrócono uwagę jadąc od starodroża do gminy w prawo na 

Czerwoną Górkę jest znak, a w lewo na Kamionki nie ma żadnego oznakowania, że to są 

Kamionki ani ograniczenia tonażowego. Jeśli chodzi o nawierzchnię drogi należy zwrócić 

uwagę odc. od starodroża jest w fatalnym stanie, powiat powinien wyczyścić rowy, przepusty, 

nie czyszczone były od lat. Również droga na Kamionkach od krzyżówki do Nr 7 ten odcinek 

robiony prawie 25 lat temu i jest w fatalnym stanie. Proszę o zwrócenie uwagi na te aspekty. 

Radny Mendak – zwrócił się do Wójta z podziękowaniem za porządkownie placu wokół 

budynku po byłej szkole w Klonowie, jest ładnie, czysto. Zgłosił zalewanie w budynku 

gospodarczym obok, szkoda żeby on zniszczał. Przypominałem Dyrektorowi Czyżowi  

o drogach powiatowych, wypadałoby wyczyścić rowy na odcinku Klonowskim. 

Radny Wykrota – zwrócił uwagę, proszę pamiętać że gmina Łączna to nie tylko Łączna  

i Gózd, są miejscowości, sołectwa gdzie potrzeba chociaż na jeden dzień pracownika aby coś 

zrobić. 

Wójt Gminy p. Romuald Kowaliński – zabrał głos, chcemy ogarnąć kwestie zw. z centrum 

gminy, zgadzam się że są prace które należy w innych miejscowościach zrobić i spróbujemy 

żeby po kilka dni przekazywać pracowników do każdej z miejscowości w której są potrzeby. 

Dysponujemy drobnym sprzętem takim jak kosy spalinowe itp. ale poprzez fakt że są 

intensywnie użytkowane mogą się psuć. Teraz zdarzyło się tak że dwie kosy spalinowe mamy 

w naprawie. Starodroże jest jakby nie patrzeć pewną wizytówką gminy, mieszkańcy Łącznej  

i Gozdu są przyzwyczajeni do standardów z czasów kiedy była to droga krajowa. Standardy 

utrzymania drogi krajowej i gminnej są inne. Chciałem przekazać informację od członków 

Zarządu Powiatu Skarżyskiego że będą kierowane próby żeby starodroże stało się własnością 
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powiatu a inna droga powiatowa przeszła na gminę. Moje stanowisko jest na nie. Będę 

optował żeby nie popełniać tego błędu, ponieważ może się zdarzyć że koszenie poboczy, 

rowów, sprzątanie pozostanie w naszych rękach. Chcę podziękować wszystkim 

mieszkańcom, że w niektórych miejscowościach mieszkańcy potrafią zadbać o rowy.  

Nie mówię tylko o mojej miejscowości Zaleziance, gdzie każdy wykasza sobie pobocze  

i rowy. W Występie jest czysto i porządnie. Przekazaliśmy sołtysom nowe tablice 

informacyjne, jeśli ktoś jeszcze nie odebrał to są do obioru. Panowie, którzy koszą jak 

skończą to będą do dyspozycji sołtysów aby zamontować tablice w taki sposób żeby 

zabezpieczyć przed dewastacją. Na najbliższej Komisji Gospodarczej upoważnię Panią 

Sylwię żeby przedstawiła harmonogram prac, które Ci dwaj panowie będą robić i kiedy mogą 

być do dyspozycji w sołectwach. 

Kierownik ZGK p. Marek Walkowicz – zabrał głos, mamy dwie kosy sprawne i mogę jedną 

użyczyć. Dodatkowo jest zakupione WUKO aby czyścić przepusty. 

Radny Nyga – zgłosił uwagi,  

1/ droga Galerówka jest w stanie bardzo złym. Komunalizacja tej drogi miała być 

przeprowadzana. Są ubytki i proszę aby doprowadzić do tego żeby była przejezdna i czy 

dałoby radę wykonać oświetlenie, 

2/ droga od Jęgrznej do szkoły do Gozdu, dzieci korzystają z tej drogi, przydałoby się 

oświetlenie, 

3/ wygon koło Dr. Ligowskiego tu gdzie nowe osiedle tam jest droga gmina, czy to co tam 

robią to z gminy. 

Więcej uwag nie zgłoszono. 

 

Przewodnicząca Rady ogłosiła 5 minut przerwy. 

 

Przewodnicząca Rady wznowiła obrady po przerwie. 

 

Ad. 10 a) 

Podjęcie uchwały w sprawie aktualizacji i przyjęcia „Aneks nr 1 do Planu Gospodarki 

Niskoemisyjnej dla Gminy Łączna na lata 2016-2022”. 

Żadnych uwag nie zgłoszono. 

 

Przewodnicząca Rady  poprosiła o przegłosowanie uchwały poprzez głosowanie jawne 

imienne. Przewodnicząca Rady  wyczytywała kolejno nazwiska radnych, wyczytani radni 

określali się czy są „za” , „przeciw”  czy „wstrzymują się”. 

 

Uchwała  Nr  XXVIII/154/2021 

Rady Gminy Łączna  z dn. 31 maja 2021r. 

została podjęta jednogłośnie (za – 14/14 obecnych radnych) 

 

Uchwała jak również wynik głosowania jawnego imiennego stanowi załącznik do protokołu. 

 

Ad. 10 b) 

Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia Gminy Łączna do Stowarzyszenia Lokalna 

Organizacja Turystyczna „Góry Świętokrzyskie” oraz upoważnia Wójta Gminy Łączna do 

wyznaczania reprezentanta Gminy Łączna w Stowarzyszeniu Lokalna Organizacja 

Turystyczna „Góry Świętokrzyskie”. 

Wójt Gminy p. Romuald Kowaliński – zabrał głos, z grubsza przedstawiłem na komisji sens  

i powód przystąpienia gminy do tego Stowarzyszenia. Jest to stowarzyszenie które 

współdziała bardzo blisko i ma pracować na rzecz ZGGŚ. Obiecałem, że po rozmowie  
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z kandydatem podam jego nazwisko. Chciałem żeby była to osoba, która nie tylko będzie nas 

godnie reprezentować ale też która będzie w środowisku woj. św. dobrze znana. Osoba, którą 

chciałbym zaproponować wyraziła zgodę jest to Pan Jacek Słowak mieszkaniec Klonowa. W 

środowisku turystycznym jest to osoba bardzo dobrze znana, nagrodzona wieloma 

odznaczeniami przyrodniczymi m.in. National Geographic. Bogata osobowość o ciepłym 

charakterze, znakomity kandydat, proszę żeby ta propozycja była uwzględniona. 

Sekretarz Gminy p. Mirosław Kopytek – poprosił o poprawienie w tytule uchwały słowa 

„upoważnia” na „upoważnienia”. 

Więcej uwag nie zgłoszono. 

 

Przewodnicząca Rady  poprosiła o przegłosowanie uchwały z naniesioną poprawką w tytule 

uchwały poprzez głosowanie jawne imienne. Przewodnicząca Rady  wyczytywała kolejno 

nazwiska radnych, wyczytani radni określali się czy są „za” , „przeciw”  czy „wstrzymują 

się”. 

 

Uchwała  Nr  XXVIII/155/2021 

Rady Gminy Łączna  z dn. 31 maja 2021r. 

została podjęta jednogłośnie (za – 14/14 obecnych radnych) 

 

Uchwała jak również wynik głosowania jawnego imiennego stanowią załącznik do protokołu. 

 

Ad.  10 c) 

Podjęcie uchwały w sprawie dotycząca zmiany uchwały w sprawie zatwierdzenia Statutu 

Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Łącznej. 

Żadnych uwag nie zgłoszono. 

 

Przewodnicząca Rady  poprosiła o przegłosowanie uchwały poprzez głosowanie jawne 

imienne. Przewodnicząca Rady  wyczytywała kolejno nazwiska radnych, wyczytani radni 

określali się czy są „za” , „przeciw”  czy „wstrzymują się”. 

 

Uchwała  Nr  XXVIII/156/2021 

Rady Gminy Łączna  z dn. 31 maja 2021r. 

została podjęta jednogłośnie (za – 14/14 obecnych radnych) 

 

Uchwała jak również wynik głosowania jawnego imiennego stanowią załącznik do protokołu. 

 

Ad.  10 d) 

Podjęcie uchwały w sprawie o wyrażeniu zgody na zawarcie umowy o świadczenie usług w 

zakresie publicznego transportu zbiorowego o charakterze użyteczności publicznej. 

Żadnych uwag nie zgłoszono. 

 

Przewodnicząca Rady  poprosiła o przegłosowanie uchwały poprzez głosowanie jawne 

imienne. Przewodnicząca Rady  wyczytywała kolejno nazwiska radnych, wyczytani radni 

określali się czy są „za” , „przeciw”  czy „wstrzymują się”. 

 

Uchwała  Nr  XXVIII/157/2021 

Rady Gminy Łączna  z dn. 31 maja 2021r. 

została podjęta jednogłośnie (za – 14/14 obecnych radnych) 

 

Uchwała jak również wynik głosowania jawnego imiennego stanowią załącznik do protokołu. 
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Ad.  10 e) 

Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na podjęcie negocjacji dotyczących wykupienia 

działek o nr 157/3 i 157/4 o powierzchni 190 m kw., znajdujących się w pasie drogi gminnej 

w Klonowie. 

Żadnych uwag nie zgłoszono. 

 

Przewodnicząca Rady  poprosiła o przegłosowanie uchwały poprzez głosowanie jawne 

imienne. Przewodnicząca Rady wyczytywała kolejno nazwiska radnych, wyczytani radni 

określali się czy są „za” , „przeciw”  czy „wstrzymują się”. 

 

Uchwała  Nr  XXVIII/158/2021 

Rady Gminy Łączna  z dn. 31 maja 2021r. 

została podjęta jednogłośnie (za – 14/14 obecnych radnych) 

 

Uchwała jak również wynik głosowania jawnego imiennego stanowią załącznik do protokołu. 

 

Ad.  10 f) 

Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na wydzierżawienie na okres powyżej 3 lat, 

część nieruchomości stanowiącą własność Gminy Łączna, położonej w obrębie geodezyjnym 

Czerwona Górka oraz na odstąpienie od obowiązku przetargowego trybu zawarcia umowy 

dzierżawy. 

Żadnych uwag nie zgłoszono. 

 

Przewodnicząca Rady  poprosiła o przegłosowanie uchwały poprzez głosowanie jawne 

imienne. Przewodnicząca Rady  wyczytywała kolejno nazwiska radnych, wyczytani radni 

określali się czy są „za” , „przeciw”  czy „wstrzymują się”. 

 

Uchwała  Nr  XXVIII/159/2021 

Rady Gminy Łączna  z dn. 31 maja 2021r. 

została podjęta jednogłośnie (za – 14/14 obecnych radnych) 

 

Uchwała jak również wynik głosowania jawnego imiennego stanowią załącznik do protokołu. 

 

Ad.  10 g) 

Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia cen i stawek za zbiorowe zaopatrzenie w wodę i 

zbiorowe odprowadzanie ścieków na terenie Gminy Łączna od dnia 05.09.2021r. do dnia 

04.09.2022r. 

Przewodnicząca Rady – poinformowała, na komisjach połączonych złożone zostały dwa 

wnioski, wnioskodawcą jednego był Radny Wisowaty, wniosek ten został przegłosowany 

większością głosów, proszę o powtórzenie tego wniosku. 

Radny Wisowaty – zgłosił wniosek aby dopłaty do wody i ścieków z budżetu gminy obniżyć 

o 30 %. 

Przewodnicząca Rady – zapytała czy są inne wnioski. 

Radny Wykrota – zabrał głos, składam wniosek aby takie same dopłaty do ścieków jak dla 

tych co mają kanalizację miały gospodarstwa domowe, ci mieszkańcy, którzy wypompowują  

i przedstawią rachunki do urzędu gminy. 

Przewodnicząca Rady – zwróciła uwagę, chodzi o to żeby w tej uchwale znalazł się zapis 

żeby taką samą kwotę dopłacać mieszkańcom tym którzy mają szamba. Natomiast pozostałe 

zapisy uchwały się nie zmieniają. 

Radny Wykrota – odpowiedział, tak. 
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Radca Prawny p. Wacław Iwanczatik – zabrał głos, trzeba by było przyjąć pewne kryteria, 

czy będziemy brali na podstawie tego ile kto zużywa wody i odprowadza ścieków, bo nie 

możemy brać tylko kryterium żeby dofinansowywać za wypompowywanie. 

Radny Wykrota – zapytał, jakie są teraz kryteria do rozliczania kanalizacji, zużycie wody. 

Radca Prawny p. Wacław Iwanczatik – odpowiedział, takie same kryteria jak jest rozliczana 

kanalizacja ewentualnie za wypompowywanie nieczystości. 

Przewodnicząca Rady – zapytała, czy w tym projekcie uchwały może się znaleźć taki zapis na 

dzień dzisiejszy. 

Radca Prawny p. Wacław Iwanczatik – odpowiedział, w ustawie nie mamy czegoś takiego 

żeby dawać dopłatę za wywóz nieczystości. 

Wójt Gminy p. Romuald Kowaliński – zabrał głos, w treści uchwały mamy tytuł „ w sprawie 

ustalenia cen i stawek za zbiorowe zaopatrzenie w wodę i zbiorowe odprowadzanie ścieków 

(…)” czy szambo jest zbiorowym odprowadzaniem ścieków. Nie. Nie chcę wchodzić  

w dyskusję z radnym Wykrotą na temat zasadności ale mowa w uchwale jest o zbiorowym 

zaopatrzeniu w wodę i zbiorowym odprowadzaniu ścieków. Jeżeli Rada Gminy będzie 

chciała wprowadzić dodatkową uchwałę, w której będzie zapis że mieszkaniec Gminy Łączna 

nieposiadający kanalizacji otrzymuje dopłatę w jakiejś wysokości będziemy na ten temat 

dyskutować. Dzisiaj możliwe jest przyjęcie przez Wysoką Radę stawek w wysokości 

zaproponowanej przez pana Kierownika z dopłatą z budżetu gminy do m3 wody i m3 

zbiorowego odprowadzania ścieków. 

Przewodnicząca Rady – zauważyła, dlatego moje pytanie było skierowane do Pana Mecenasa 

czy w tej uchwale możemy umieścić taki zapis. 

Radca Prawny p. Wacław Iwanczatik – odpowiedział, nie możemy, musielibyśmy mieć nową 

uchwałę dlatego zapytałem radnego jak zaproponuje w nowej uchwale sposoby rozliczania. 

Radny Wykrota – zabrał głos, § 3 mówi o indywidualnych gospodarstwach domowych ja 

jestem indywidualnym ale nie należę do kanalizacji. Jeżeli pan Mecenasie twierdzi, że nie 

możemy wprowadzać tego zapisu to wycofuję tamten wniosek i składam następny wniosek 

aby w § 3 dopłatę z budżetu gminy zmniejszyć nie o 30 %  tylko o 50 %. Czyli ten sam 

wniosek, który był na komisji. 

Innych wniosków nie zgłoszono. 

 

Przewodnicząca Rady – poinformowała, mamy dwa wnioski. Poprosiła o przegłosowanie 

wniosku radnego Wisowatego o zmniejszenie dotacji do cen wody i ścieków z Urzędu Gminy 

o 30 %. 

Za – 9/14 obecnych radnych. 

Wynik głosowania imiennego stanowi załącznik do protokołu. 

 

Przewodnicząca Rady – poprosiła o przegłosowanie wniosku radnego Wykroty  

o zmniejszenie dotacji do cen wody i ścieków z Urzędu Gminy o 50 %. 

Za – 4/14 obecnych radnych. 

Wynik głosowania imiennego stanowi załącznik do protokołu. 

 

Większością głosów został podjęty wniosek radnego Wisowatego. 
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Przewodnicząca Rady  odczytała projekt uchwały ze zmianami: 

- w § 3 pkt 1 a) zamiast kwoty  0,79 zł  wpisujemy kwotę   0,56 zł 

- w § 3 pkt 1 b) zamiast kwoty  2,39 zł  wpisujemy kwotę   1,68 zł 

- w § 4 pkt 1.    zamiast kwoty  4,26 zł  wpisujemy kwotę   4,49 zł 

- w § 4 pkt 3.    zamiast kwoty  5,95 zł  wpisujemy kwotę   6,66 zł 

 następnie  poprosiła o przegłosowanie uchwały poprzez głosowanie jawne imienne. 

Przewodnicząca Rady  wyczytywała kolejno nazwiska radnych, wyczytani radni określali się 

czy są „za” , „przeciw”  czy „wstrzymują się”. 

 

Uchwała  Nr  XXVIII/160/2021 

Rady Gminy Łączna  z dn. 31 maja 2021r. 

została podjęta większością głosów (za – 10, przeciw – 3, wstrzymał się – 1/14 obecnych 

radnych) 

 

Uchwała jak również wynik głosowania jawnego imiennego stanowią załącznik do protokołu. 

 

Radna Jolanta Żaczek opuściła salę obrad. 

 

Ad.  10 h) 

Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia wieloletniego planu rozwoju i modernizacji urządzeń 

wodociągowych i urządzeń kanalizacyjnych. 

Żadnych uwag nie zgłoszono. 

 

Przewodnicząca Rady  poprosiła o przegłosowanie uchwały poprzez głosowanie jawne 

imienne. Przewodnicząca Rady  wyczytywała kolejno nazwiska radnych, wyczytani radni 

określali się czy są „za” , „przeciw”  czy „wstrzymują się”. 

 

Uchwała  Nr  XXVIII/161/2021 

Rady Gminy Łączna  z dn. 31 maja 2021r. 

została podjęta większością głosów  (za – 12, przeciw – 0, wstrzymał się – 1/13 obecnych 

radnych) 

 

Uchwała jak również wynik głosowania jawnego imiennego stanowią załącznik do protokołu. 

 

Ad.  10 i) 

Podjęcie uchwały w sprawie zmian budżetu Gminy Łączna na 2021 rok. 

Żadnych uwag nie zgłoszono. 

 

Przewodnicząca Rady  poprosiła o przegłosowanie uchwały poprzez głosowanie jawne 

imienne. Przewodnicząca Rady  wyczytywała kolejno nazwiska radnych, wyczytani radni 

określali się czy są „za” , „przeciw”  czy „wstrzymują się”. 

 

Uchwała  Nr  XXVIII/162/2021 

Rady Gminy Łączna  z dn. 31 maja 2021r. 

została podjęta jednogłośnie (za – 13/13 obecnych radnych) 

 

Uchwała jak również wynik głosowania jawnego imiennego stanowią załącznik do protokołu. 
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Ad.  10 j) 

Podjęcie uchwały w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Łączna na lata 

2021-2030. 

Żadnych uwag nie zgłoszono. 

 

Przewodnicząca Rady  poprosiła o przegłosowanie uchwały poprzez głosowanie jawne 

imienne. Przewodnicząca Rady  wyczytywała kolejno nazwiska radnych, wyczytani radni 

określali się czy są „za” , „przeciw”  czy „wstrzymują się”. 

 

Uchwała  Nr  XXVIII/163/2021 

Rady Gminy Łączna  z dn. 31 maja 2021r. 

została podjęta jednogłośnie (za – 13/13 obecnych radnych) 

 

Uchwała jak również wynik głosowania jawnego imiennego stanowią załącznik do protokołu. 

 

Ad.  10 k) 

Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu Skarżyskiego. 

Żadnych uwag nie zgłoszono. 

 

Przewodnicząca Rady  poprosiła o przegłosowanie uchwały poprzez głosowanie jawne 

imienne. Przewodnicząca Rady  wyczytywała kolejno nazwiska radnych, wyczytani radni 

określali się czy są „za” , „przeciw”  czy „wstrzymują się”. 

 

Uchwała  Nr  XXVIII/164/2021 

Rady Gminy Łączna  z dn. 31 maja 2021r. 

została podjęta jednogłośnie (za – 13/13 obecnych radnych) 

 

Uchwała jak również wynik głosowania jawnego imiennego stanowią załącznik do protokołu. 

 

Ad.  10 l) 

Podjęcie uchwały w sprawie zabezpieczenia środków finansowych jako wkładu własnego na 

realizację przewozów autobusowych o charakterze użyteczności publicznej w ramach 

Funduszu rozwoju przewozów autobusowych o charakterze użyteczności publicznej. 

Wójt Gminy p. Romuald Kowaliński – zabrał głos, złożyliśmy wniosek o dofinansowanie 

poprzez Wojewodę do kursów na odcinku od Zalezianki do Łącznej. Trzeba zapewnić środki 

własne dopóki nie uzyskamy zwrotu środków z Programu. 

Żadnych uwag nie zgłoszono. 

 

Przewodnicząca Rady  poprosiła o przegłosowanie uchwały poprzez głosowanie jawne 

imienne. Przewodnicząca Rady  wyczytywała kolejno nazwiska radnych, wyczytani radni 

określali się czy są „za” , „przeciw”  czy „wstrzymują się”. 

 

Uchwała  Nr  XXVIII/165/2021 

Rady Gminy Łączna  z dn. 31 maja 2021r. 

została podjęta jednogłośnie (za – 13/13 obecnych radnych) 

 

Uchwała jak również wynik głosowania jawnego imiennego stanowią załącznik do protokołu. 
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Ad.  10 m) 

Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie w drodze przetargu nieruchomość 

położoną w obrębie geodezyjnym Jęgrzna stanowiącą własność Gminy Łączna. 

Żadnych uwag nie zgłoszono. 

 

Przewodnicząca Rady  poprosiła o przegłosowanie uchwały poprzez głosowanie jawne 

imienne. Przewodnicząca Rady  wyczytywała kolejno nazwiska radnych, wyczytani radni 

określali się czy są „za” , „przeciw”  czy „wstrzymują się”. 

 

Uchwała  Nr  XXVIII/166/2021 

Rady Gminy Łączna  z dn. 31 maja 2021r. 

została podjęta jednogłośnie (za – 13/13 obecnych radnych) 

 

Uchwała jak również wynik głosowania jawnego imiennego stanowią załącznik do protokołu. 

 

Ad.  10 n) 

Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Nr 4 w miejscowym planie zagospodarowania 

przestrzennego gminy Łączna. 

Żadnych uwag nie zgłoszono. 

 

Przewodnicząca Rady  poprosiła o przegłosowanie uchwały poprzez głosowanie jawne 

imienne. Przewodnicząca Rady  wyczytywała kolejno nazwiska radnych, wyczytani radni 

określali się czy są „za” , „przeciw”  czy „wstrzymują się”. 

 

Uchwała  Nr  XXVIII/167/2021 

Rady Gminy Łączna  z dn. 31 maja 2021r. 

została podjęta jednogłośnie (za – 13/13 obecnych radnych) 

 

Uchwała jak również wynik głosowania jawnego imiennego stanowią załącznik do protokołu. 

 

Ad.  11. 

Przyjęcie protokołu z posiedzenia Rady Gminy Łączna z dnia 19 marca 2021r. 

Przewodnicząca Rady  poprosiła o przegłosowanie protokołu z dnia 19 marca 2021r. 

Protokół został przyjęty większością głosów. 

(za – 12, przeciw – 0, wstrzymał się – 1/13 obecnych radnych) 

Wynik głosowania jawnego imiennego stanowi załącznik do protokołu. 

 

Ad.  12. 

Zakończenie obrad. 

Przewodnicząca Rady  stwierdziła, że porządek obrad został wyczerpany, podziękowała 

wszystkim za udział i zamknęła XXVIII–e posiedzenie Rady Gminy Łączna  

w kadencji 2018-2023. 

 

 

 Przewodnicząca Rady Gminy 

           Protokół sporządziła         

                                     Monika Pająk 

           Magdalena Chmiela 


